
 
 
 

 

 

 

RESUM DE LA REUNIÓ AMB REPRESENTANTS DEL CONSELL INTERUNIVERSITARI 
VALENCIÀ D'ESTUDIANTS EL DIA 7 DE GENER DE 2021 

 

El dia 7 de gener de 2021, es reuneixen els membres del Consell Interuniversitari Valencià 
d'Estudiants especificats a continuació, mitjançant videoconferència, a fi de tractar temes 
plantejats en la Comissió Permanent del CIVE. 

 

Assistents: 

Vicepresidentes: 

 Primera. Pilar Ezpeleta Piorno, directora general d'Universitats. 
 Tercera. Andrea Paricio Henares (titular), representant d'estudiants de la Universitat 

Politècnica de València, presidenta del CIVE i representant de la Comissió Permanent. 

Vocals: 

 Andrés Fernández Alonso, representant d'estudiants de la Universitat de València.   
 Joan Jordà, representant d'estudiants de la Universitat Politècnica de València. 
 Álvaro Asencio, representant d'estudiants de la Universitat d'Alacant. 
 Laura Alcaide Sánchez, representant d'estudiants de la Universitat Jaume I  de Castelló. 
 M.ª Teresa Valero Asencio, representant d'estudiants de la Universitat Miguel 

Hernández d'Elx. 
 Carlos Sanz, representant d'estudiants de la Universitat Catòlica de València. 
 Juan Carlos Galiano, representant d'estudiants de la Universitat Europea de València. 

Convidat: 

 Javier Oliver Villarroya, director general de l’Agència Valenciana d'Avaluació i 
Prospectiva (AVAP). 

Secretària: 

 M.ª Fernanda Sáiz Gallego, cap del Servei de Regulació Universitària de la Direcció 
General d'Universitats. 

 

Temes tractats: 

 Seguiment de la docència. 
 Exàmens del primer semestre. 

 

Desenvolupament de la sessió: 

Es comparteixen amb l'estudiantat els acords adoptats entre la Conselleria i els rectors de les 
universitats públiques valencianes: 
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La Direcció General trasllada a l'estudiantat el següent en relació amb la tornada a les aules i 
la realització dels exàmens del primer semestre. 

Cal calibrar la preocupació per la salut i la seguretat sanitària de tota la comunitat universitària, 
i la necessitat de sensatesa. 

En aqueix sentit, s’han de calibrar els possibles interessos concrets davant l’interés general. 

Cal tindre en compte els principis d'equitat de tots els col·lectius. 

La decisió última respecte de com abordar la tornada a les aules després del període 
vacacional correspon a la universitat en la seua autonomia, decideixen els rectors. No obstant 
això, s'ha buscat adoptar una decisió conjunta de les universitats per a donar una solució 
consensuada i coherent. 

Per a contribuir a l'adequat desenvolupament de les activitats universitàries, la Conselleria ha 
traslladat a les universitats l'obligació de compliment de protocols. En aquest sentit, se’n farà 
un seguiment constant i freqüent. 

A més, es preveu la necessitat o conveniència de mesures com ara: 

∙ Mantenir reunions amb els consells de l'estudiantat de cada universitat. 
∙ Abundar en les mesures antifrau en la realització d'exàmens. 
∙ Establir plans de reforç i presència d'assistents COVID per a l'adequada  realització dels 

exàmens. 
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∙ Retallar-ne la duració en la mesura que siga possible o que es prevegen descansos. 
∙ Ampliar els aforaments (al 30 %) o almenys tot el que es puga. 
∙ Ventilar adequadament i freqüentment. 
∙ Revisar la realització d'exàmens vespertins i l'hora de finalització d’aquests per evitar 

problemes amb l'hora de confinament. 

 

Pel que fa a les beques, es trasllada el calendari següent: 

∙ Proposta de concessió de beques salari (30-12-2020) curs 2020-2021. 
∙ Proposta de concessió de beques finalització (30-12-2020) curs 2020-2021. 
∙ Proposta de concessió de beques UNED (30-12-2020) curs 2019-2020. 
∙ Proposta de concessió de beques complementàries del MEC (30-12-2020). 
∙ Proposta de convocatòria de beques estudi pendents de formulari d'informàtica, 

publicació en breu. 

 

Andrea Paricio intervé i assenyala que hi ha preocupació per la tornada i la mobilitat que 
implica, ja que això suposa una certa inseguretat. Assenyala la conveniència d'establir rutes 
segures i espais segurs en les universitats, també, protocols segurs quan un estudiant té 
símptomes, i oferir alternatives a l'estudiantat. Respecte de qüestions acadèmiques, lamenta 
que hi haja professorat que no està preparat i s’han modificat poques guies docents respecte 
a l'any anterior. 

Andrés Fernández demana disculpes a la Conselleria i a la Universitat per l'elevada pol·lució 
informativa en les xarxes, el caos informatiu i descontrolat que ha inclòs memes, imatges 
falses, imatges desagradables, etc., que no són justes i no es compadeixen de la realitat. 
Assenyala que no tot l'estudiantat sol·licita en bloc la realització dels exàmens en línia i 
reconeix possibles interessos no legítims. També assenyala que les mesures antiplagi no 
funcionen del tot i que cal una avaluació en línia amb garanties. Hi ha hagut facultats amb 
problemes d'aforament, no obstant això, es preveu una avaluació amb plena normalitat. 

Joan Jordà recorda les dificultats de l'estudiantat per a desplaçar-se i els lloguers de pisos 
d'estudiants. 

Álvaro Asencio trasllada que s'han produït aglomeracions en algunes universitats mentre la 
població continua confinada. Trasllada que ells volen que l'avaluació siga en línia. 

Laura Alcaide sol·licita que es realitze telemàticament qualsevol procés que siga possible, 
però no tot l'alumnat estaria a favor. 

Maite Valero assenyala que ells són partidaris de les proves telemàtiques per evitar 
aglomeracions i trasllats. 

Carlos Sanz creu que des de la presencialitat es poden adoptar mesures per a realitzar les 
proves. 

Juan Carlos Galiano reclama que es respecten els protocols d'actuació COVID. 

Sense més intervencions, es tanca la sessió. 

 



 
 
 

 

 

 

RESUMEN DE LA REUNIÓN CON REPRESENTANTES DEL CONSEJO INTERUNIVERSITARIO 
VALENCIANO DE ESTUDIANTES EL DIA 7 DE ENERO DE 2021 

 

El día 7 de enero de 2021, se reúnen los miembros del Consejo Interuniversitario Valenciano 
de Estudiantes a continuación relacionados, mediante videoconferencia, al objeto de tratar 
temas planteados en la Comisión Permanente del CIVE. 

 

Asistentes: 

Vicepresidentas: 

 Primera.- Pilar Ezpeleta Piorno, directora general de Universidades 
 Tercera.- Andrea Paricio Henares (titular), representante de estudiantes de la 

Universitat Politècnica de València, presidenta del CIVE y representante de la Comisión 
Permanente 

Vocales: 

 Andrés Fernández Alonso, representante de estudiantes de la Universitat de València 
 Juan Jordà, representante de estudiantes de la Universitat Politècnica de València 
 Álvaro Asencio, representante de estudiantes de la Universidad de Alicante 
 Laura Alcaide Sánchez, representante de estudiantes de la Universitat Jaume I de 

Castellón 
 M.ª Teresa Valero Asencio, representante de estudiantes de la Universitat Miguel 

Hernández de Elche 
 Carlos Sanz, representante de estudiantes de la Universidad de Católica de Valencia 
 Juan Carlos Galiano, representante de estudiantes de la Universidad Europea de 

Valencia 

Invitado: 

 Javier Oliver Villarroya, director general de l’Agència Valenciana d’Avaluació i 
Prospectiva (AVAP) 

Secretaria: 

 M.ª Fernanda Sáiz Gallego, Jefa del Servicio de Regulación Universitaria de la Dirección 
General de Universidades 

 

Temas tratados: 

 Seguimiento de la docencia. 
 Exámenes de primer semestre 

 

Desarrollo de la sesión: 

Se comparte con el estudiantado los acuerdos adoptados entre la Conselleria y los rectores 
de las universidades públicas valencianas: 
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La dirección general traslada al estudiantado lo siguiente en relación con la vuelta a las aulas 
y la realización de los exámenes de primer semestre. 

Es necesario calibrar la preocupación por la salud y la seguridad sanitaria de toda la 
comunidad universitaria, y la necesidad de sensatez. 

En ese sentido hay que calibrar los posibles intereses concretos frente al interés general. 

Hay que tener en cuenta los principios de equidad de todos los colectivos. 

La decisión última respecto de cómo abordar la vuelta a las aulas tras el periodo vacacional 
corresponde a la universidad en su autonomía, deciden los rectores. No obstante, se ha 
buscado adoptar una decisión conjunta de las universidades para dar una solución 
consensuada y coherente. 

 

Para contribuir al adecuado desarrollo de las actividades universitarias, la Conselleria ha 
trasladado a las universidades la obligación de cumplimiento de protocolos. En este sentido, 
se hará un seguimiento constante y frecuente. 

Además, se contempla la necesidad o conveniencia de medidas tales como: 

∙ Mantener reuniones con los Consejos del Estudiantado de cada universidad. 
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∙ Abundar en las medidas antifraude en la realización de exámenes. 
∙ Establecer planes de refuerzo y presencia de asistentes covid para la adecuada 

realización de los exámenes. 
∙ Recortar la duración en la medida de lo posible o que se prevean descansos. 
∙ Ampliar los aforos (al 30%) o al menos todo lo que se pueda. 
∙ Ventilar adecuada y frecuentemente. 
∙ Revisar la realización de exámenes vespertinos y la hora a la que finalizan para evirar 

problemas con la hora de confinamiento. 

 

Respecto de las becas se traslada el siguiente calendario: 

∙ Propuesta de concesión Becas Salario (30-12-2020) curso 2020-2021 
∙ Propuesta de concesión Becas finalización (30-12-2020) curso 2020-2021 
∙ Propuesta de concesión Becas UNED (30-12-2020) curso 2019-2020 
∙ Propuesta de concesión Becas Complementarias del MEC (30-12-2020) 
∙ Propuesta de convocatoria Becas Estudio pendientes de formulario de informática, 

publicación en breve. 

 

Andrea Paricio interviene y señala que hay preocupación por la vuelta y la movilidad que 
implica ya que esto supone una cierta inseguridad. Señala la conveniencia de establecer rutas 
seguras y espacios seguros en las universidades, también, protocolos seguros cuando un 
estudiante tiene síntomas, y ofrecer alternativas al estudiantado. Respecto de cuestiones 
académicas lamenta que hay profesorado que no está preparado y se han modificado pocas 
guías docentes respecto al año anterior. 

Andrés Fernández pide disculpas a la conselleria y a la universidad por la elevada polción 
informativa en las redes, el caos informativo y descontrolado que ha incluido, memes, 
imágenes falsas, imágenes desagradables, etc. Que no son justas y no se compadecen con la 
realidad. Señala que no todo el estudiantado solicita en bloque la realización de los exámenes 
en línea y reconoce posibles intereses no legítimos. También señala que las medidas 
antiplagio no funcionan del todo y que es necesaria una evaluación en línea con garantías. Ha 
habido facultades con problemas de aforo, no obstante, se prevé una evaluación con plena 
normalidad. 

Joan Jordá recuerda las dificultades del estudiantado para desplazarse y los alquileres de 
pisos de estudiantes. 

Álvaro Asencio traslada que se han producido aglomeraciones en algunas universidades 
mientras la población sigue confinada. Traslada que ellos quieren que la evaluación sea en 
línea. 

Laura Alcaide solicita que se realice telemáticamente todo proceso que sea posible pero no 
todo el alumnado estaría a favor. 

Mayte Valero señala que ellos son partidarios de las pruebas telemáticas para evitar 
aglomeraciones y traslados. 

Carlos Sanz cree que desde la presencialidad se pueden adoptar medidas para realizar las 
pruebas. 

Juan Carlos Galiano reclama que se respeten los protocolos de actuación covid. 
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Sin más intervenciones, se cierra la sesión. 

 

 LA SECRETARIA DEL CONSELL 
INTERUNIVERSITARI VALENCIÀ D’ESTUDIANTS 

(CIVE) 

  

 

 

Vº Bº  

LA DIRECTORA GENERAL DE UNIVERSIDADES  
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